
-------------СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И КУЛТУРНО 

МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №32
от редовно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 

културно многообразие проведено на 24.02.2025 г.
от 10:00 часа в Зала 1, ет.2, ул. „Московска" №33

Днес, 24.02.2025 г. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-н Диян Стаматов — председател на ПК по 
ОКНКМ. При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 
9 /осем/ общински съветници, поради което заседанието може да бъде 
проведено. Г-н И. Костадинов, г-н Ст. Спасов и г-жа Цв. Симеонова - Заркин 
отсъстваха за цялата продължителност на заседанието.

Г-н Д. Стаматов докладва проекта за дневен ред на заседанието.
Г-н И. Виделов предложи т. 8 /Доклад с вх.№ СОА25-ВК66-1328 /13.02.2025 г. 

относно преименуване на част от ул. "Латинка" в район "Изгрев" - Столична 
община, с името ул. "Алексей Навални'7 да отпадне от дневния ред. Спорег г-н 
Виделов докладът не е минал през Работната група по именуване, няма 
становище от районния кмет, нито пъклицето има нужните заслуги за София, за 
да може да се именува улица на негово име.

Г-жа Б. Василева отправи противно предложение -т.8 да остане в дневния 
ред. Предложението влиза в логиката на подобни действия предприети от 
редица европейски градове.

Г-н И. Виделов репликира, че зад подобни действия прозира чужда намеса и те 
се правят под чуждо влияние. Районният кмет все още не е консултиран, нито 
пък живущите на ул. „Латинка". Режимът на преименуване в наредбата е съвсем 
различен и би трябвало да има съществена необходимост.

Г-н В. Калановски посочи, че изискването да са изтекли поне две години от 
кончината на дадено лице, за да може да се именуване на негово име е негласно 
споразумение, което не е фиксирано в наредбата за именуване. В чл.2, ал. 3 от 
наредбата се посочва конкретно и "световен принос". Г-н Калановски не е сред 
съвносителите на доклада, защото не са изтекли две години от кончината на 
Алексей Навални.

Г-жа М. Георгиева индикира, че предложението е провокация именно към 
колегите й общински съветници, за да се разбере кой на коя страна седи. Това е 
символичен жест на любов към Русия, защото се засвидетелства уважение към 
един от героите на съвременна Русия. Убит от режима в Русия преди една година.

Г-н Д. Стаматов посочи, че е отправено предложение за прекратяване на 
разискванията.

Г-н К. Павлов, кмет на район „Лозенец" предложи в качеството му на 
вносител на доклада, доп. т. 2 /Доклад с вх.№ СОА25-ВК08-2662-[1] /19.02.2025 г. 
относно наименуване на безименна улица, която обслужва кв. 51 и кв. 52, м. 
„Витоша ВЕЦ Симеоново", намираща се на територията на район „Лозенец" с 1/13



името „Ваня Костова"; предложение с вх.№ СОА25-ВК08-2662 / 18.02.2025 а./ да 
бъде отложена.

Предложението т. 8 да отпадне от дневния ред бе подложено на гласуване.
Въз основа на проведеното гласуване, бяха взети следните решения:

Т.8 отпада от дневния ред.

За: 5 / Против: 3 / Въздържал се: 1
Поименно гласуване:
1. Бонка Василева: Против
2. Венци Стойчев: За
3. Веселин Калановски: Против
4. Вили Лилков: Против
5. Гергин Борисов: Въздържал се
в. Диян Стаматов: За
7. Еньо Савов: За
8. Иван Виделов: За
9. Йордан Тодоров: За

Г-н Д. Стаматов подложи на гласуване дневния ред в цялост с така 
приетото предложение за отпадане на т.8 и отлагане на доп. т. 2

Въз основа на проведеното гласуване, бяха взети следните решения:
Комисията подкрепи проекта за дневен ред със 7 /седем/ гласа "за" и 2 /два/ 

гласа „въздържал се".

Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 7

Против Няма
Въздържали се 2
Поименно гласуване на дневния ред:
1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев За

3. Цветелина Симеонова - Заркин —

4. Антон Хекимян --

5. Бонка Василева въздържала се

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За
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8. Гергин Борисов въздържал се

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов __

11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов --

По ш. 1 от дневния ред :
Доклад с вх.№ С0А24-ВК08-4738 / 28.03.2024 от Димитър Божилов, кмет на 

район „Триадица" относно: Именуване на безименна улица на територията на СО 
Район "Триадица" м. "Кръстова вада и Южен парк 4 част", представляващ 
безименна улица, с името "Илия Минев”.

Комисията не разгледа доклада поради оттеглянето му от вносител с 
писмо с рег.№ СОА24-ВК08-4738-[6]/24.02.2025 г.

По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А24-ВК66-11545 / 31.12.2024 от Емил Димитров, общински 

съветник относно: Преименуване на улици "2“, "3", "4", "в" и "7" в кв. "Враждебна", 
район "Кремиковци" съответно "Георги Кондолов", “Поп Сокол", "Чардафон 
Великий", "Вълчо Андов Македонеца" и "Никола Астарджиев".

Г-н Е. Димитров представи доклада. Всички предложени имена са на 
революционери отдали животът си за България. Наредбата планира да се 
преименуват улици с цифрови наименования.

Г-жа Л. Донкова, кмет на район „Кремиковци" информира ПК, че на 
визираните за преименуване улици има 600 лица с постоянен адрес. Отделно има 
и фирми регистрирани на този адрес. Не е получено нито едно положително 
становище от страна на гражданите. Жителите на Враждебна смятат, че са 
известни с това, че всичките им улици са с цифрови наименования.

Проф. Лилков посочи, че при преименуване на улица гражданите, които са 
адресно регистрирани няма нужда да сменят личните си документи, защото 
районният кмет може да издаде документ за идентичност. Настроенията на 
гражданите са важни, има достатъчно други улици в района и в др. населени 
места, които могат да носят имената на тези изтъкнати българи.

Г-н Е. Димитров посочи, че докладът е внесен по предложение на част от 
същите граждани, които живеят там. Наредбата ни задължава да променим 
цифровите наименования на улици. По отношение на личните документи, няма 
изискване за своевременна промяна. Заяви, че оттегля доклада.

Комисията не се произнесе по доклада поради оттегляне на доклада от 
вносителя направено в устна форма.
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По т.З от дневния ред:
Предоставяне на информация от г-жа Благородна Дошева — Здравкова, 

Зам.-кмет на Столична община 3а нивото на реализиране на дейностите по 
процедури и строителни дейности по Националната програма на МОН 3а 
разширяване на училищната база в общински училищата и 3а детски градини на 
територията на Столична община и в частност 3а 5. ОУ „Иван Вазов" (Писма с 
вх.№ СОА25-ВК66-1261/12.02.2025 от Диян Стаматов, председател на ПКОКНКМ 
относно: Искане на информация; СОА25-ВК66-1261-[1] / 24.02.2025 от Благородна 
Здракова, зам.-кмет на Столична община - сведени на вниманието на ПК)

Г-жа Благородна Здравкова посочи, че в рамките на ПВУ СО има одобрени 
проекти 3а строеж и разширяване в полза на пет детски градини и седем 
училища. Всичките са на различен етап. Някои като в 55-то училище са 
Завършени на груб строеж. Инж. Кристина Кечева, д-я „ОбразоВание" може да даде 
повече детайли. Що се отнася до 5. ОУ, проблемът е възникнал, защото 
директорът е в пенсионна възраст и 3а да се осигури устойчивост на 
процедурата, по ЗУТ и ЗОП поръчката може да се възлага и от собственика на 
имота.

Г-н Д. Стаматов поясни, че в цялата страна, с изключение на София и 
Пловдив, директорите на училища са второстепенни разпоредители с 
бюджетни средства. В правилата на МОН и ПВУ е указано, че само директорът на 
съответното училище може да извършВа поръчки по ЗОП и това не подлежи на 
тълкуване. Разрешаването на тази ситуация се е реализирало след вдигането на 
шум от г-н А. Хекимян. Г-н В. Терзиев е издал заповед миналата седмица, с която 
се възлага на директора поредица от ангажименти. Ползва случая да помоли г-жа 
Здравкова да организира среща с районните кметове, защото на много места се 
прекалява с техните правомощия 3а сметка на ролята на директорите на 
училища. Помоли г-жа Здравкова да бъде в готовност да представи напредъка по 
казуса в 143. ОУ с предстоящия ремонт и как ще бъдат разделени там учениците.

По т. 4 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А25-ВК66-877 / 29.01.2025 от Благородна Здравкова, зам.- 

кмет на Столична община и Веселин Калановски, общински съветник относно: 
Утвърждаване "Съдържателен обхват, правила, параметри 3а кандидатстване, 
изпълнение и отчитане на Програма "Мобилност"" - финансираща програма 3а 
подкрепа на културни организации, индивидуални артисти и групи 3а участие, 
професионално развитие и обмен в сферата на изкуството и културата в 
международни културни и образователни форуми и проекти.

Г-н В. Калановски посочи, че докладът е продиктуван от спецификата на 
работа в културния сектор. Предлага се мобилност да бъде отделена от СПК 
като самостоятелна програма, по която да се кандидатства през цялата 
календарна година.

Г-жа Биляна Генова, д-р на д-я „Култура" предложи в чл. 1, ал. 3, сроковете 3а 
подаване на апликации, да бъде променен на до 31.10 на настоящата година, не по 
късно от 60 дни преди реализация на събитието

Г-н Д. Стаматов предложи към текста "през м- август не се приемат 
проектни предложения и комисията не провежда заседания" да бъде добавено 
„през м- август се извършва мониторинг по програмата" както и да се посочи 4/13



ясно финансовия параметър за реализация на програмата, а именно средства в 
размер на 150 000 лв.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в 
предложения проект на решение:

1.1. В параграф 4 от преамбюла на решението - „Финансови и други средства, 
необходими за прилагане на новата уредба", в края на последното изречение да се 
добави „в размер от 150 000 лв. /сто и петдесет хиляди лева/ от бюджета на 
Столична община за 2025 г..
1.2. Създава нова т. 2 със следното съдържание : „2. Утвърждава средства в 
размер на 150 000 лв. /сто и петдесет хиляди лева/за реализиране на програмата 
За 2025 г. от бюджета на Столична община, Функция 7 „Почивно дело, култура и 
религиозни дейности". Т.2 от проекта на решение съответно става т.З.
1.3. В чл. 1, ал.З, т.1 от Приложение №1 текстът „по-късно от 60 (шестдесет) дни 
преди реализация на събитието" да се замени с „по-късно от 40 дни преди 
реализация на събитието";
1.4. В края на изречение последно, чл.1, ал.З, т.1 от Приложение №1 да се добави 
текстът: „ поради извършване на мониторинг на програмата."

ПКфБ ще се произнесе с отделно становище.

Общо гласували: 
в т.ч.: 7

За 7

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 4 от дневния аед:
1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев За

3. Цветелина Симеонова - Заркин --

4. Антон Хекимян --

5. Бонка Василева За

в. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов --
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9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов —

11. Иван Виделов --

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов —

По т.5 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА25-ВК66-1311 /13.02.2025 от Благородна Здравкова, зам,- 

кмет на Столична община относно: Отмяна на Решение № 53 по Протокол № 58 
от 11.02.2010 г. на Столичен общински съвет и учредяване на ежегодна финансова 
Награда на кмета на Столична община 3а най-добър млад учен на Софийския 
университет "Св. Климент Охридски

Г-жа Б. Здравкова уточни, че с доклада се предлага увеличение на 
финансовата награда от 2500 на 3000 лв.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение 
ПКФБ ще се произнесе с отделно становище.

Общо гласували: 
в т.ч.: 7

За 7

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 5 от днеВния ред:

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев За

3. Цветелина Симеонова - Заркин __

4. Антон Хекимян —

5. Бонка Василева за

в. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За 6/13



8. Гергин Борисов --

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов —

11. Иван Виделов --

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов —

По т. 6 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА25-ВК66-1312 /13.02.2025 от Благородна Здравкова, зам,- 

кмет на Столична община относно: Отмяна на Решение № 521 по Протокол № 58 
от 26.07.2018 г. на Столичен общински съвет и учредяване на ежегодна парична 
Награда на кмета на Столична община за ученик от столично училище с изявени 
дарби

Г-жа Б. Здравкова уточни, че с доклада се предлага увеличение на 
финансовата награда от 2000 на 3000 лв.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение 
ПКФБ ще се произнесе с отделно становище.

Общо гласували: 
в т.ч.: 7

За 7

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 6 от днеВния ред:

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев За

3. Цветелина Симеонова - Заркин —

4. Антон Хекимян —

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За 7/13



7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов —

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов --

11. Иван Виделов —

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов —

По т. 7 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А25-ВК66-1480 /19.02.2025 от Благородна Здравкова, зам.-кмет 
на Столична община относно: Изменение на Правила за условията и реда при 
предоставяне на еднократна парична награда 3а педагогически специалисти от 
столични училища, с професионална квалификация "учител по физическо 
възпитание и спорт" или "треньор" по вид спорт, класирали на призови места 
ученически отбори в Трети етап - Зонални състезания и Четвърти етап - 
Финални състезания по съответния вид спорт от Ученическите игри и на 
Заявление 3а предоставяне на еднократната парична награда 3а педагогически 
специалисти.

Г-жа Б. Здравкова уточни, че докладът позволява улеснявана на 
процедурата по кандидатстване с намаляване на изискуемите документи както 
и се предвижда увеличение на средствата.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение
ПКФБ и ПКДМС ще се произнесат с отделно становище.
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3. Цветелина Симеонова - Заркин —
4. Антон Хекимян --

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов —

11. Иван Виделов —

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов —

По т. 8 от дневния ред:
Доклад с 6х.№ СОА25-ВК66-1328 /13.02.2025 от Симеон Ставрев, Бойко Димитров, 
Бонка Василева, Грети Стефанова, Марта Георгиева - общински съветници 
относно: Преименуване на част от ул. "Латинка" в район Изгрев - Столична 
община, с името ул. "Алексей Навални".

Комисията отложи разглеждането на доклада с предложения проект на 
решение при обсъждането на дневния ред.

По т. 9 от дневния ред: Информация за постъпила поща
Документи с рег.№№ СОА25-ВК66-959-[2] / 19.02.2025; СОА24-НЦ62-358-[61] / 
10.02.2025; СКК25-ВК66-18/12.02.2025 бяха сведени на вниманието на комисията.

По доп. т. 1 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А25-ВК08-2592 /17.02.2025 от Константин Павлов, кмет 

на район „Лозенец" относно: Наименуване на безименна улица, която обслужва 
кв.49, кв.50, кв.51 и кв.52 от действащия план на м. "Витоша ВЕЦ Симеоново", от 
о.т.77, през о.т.76 - о.т.75 -о.т.74 до о.т.73, намираща се на територията на 
район "Лозенец" с името "Тодор Колев".

Въз основа на проведеното гласуване бяха Взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение
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Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 9

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по доп. т. 1от дневния ред:

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев За

3. Цветелина Симеонова - Заркин —
4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

в. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов —
9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов —
11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов —
По доп. т. 2 от дневния ред:
Доклад с вх,№ Към С0А25-ВК08-2662-[1] / 19.02.2025 от Константин 

Павлов, кмет на район „Лозенец" относно: Наименуване на безименна улица, която 
обслужва кв. 51 и кв. 52, м. "Витоша ВЕЦ Симеоново", намираща се на територията 
на район "Лозенец" с името "Ваня Костова"..

Комисията отложи разглеждането на доклада при гласуване на дневния ред 
по молба на вносителя.

По доп. т. 3 от дневния ред:
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Доклад с вх.№ С0А25-ВК66-1469 /18.02.2025 от Надежда Бачева, зам.-кмет 
на СО и Веселин Калановски, общински съветник относно: Учредяване на ежегодна 
специална непарична награда 3а филм със социална значимост, връчвана от 
Столична община в рамките на Националния фестивал на българското кино - 
Награди на Съюза на българските филмови дейци "Васил Гендов

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение 

ПКфБ ще се произнесе с отделно становище.

Поименно гласуване по доп. т. 3 от днеВния ред:

Общо гласували: 
в т.ч.: 8

За 8

Против Няма

Въздържали се Няма

По доп. т. 4 от дневния ред:

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев За

3. Цветелина Симеонова - Заркин —

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов —

9. Еньо Савов За

10. Ивайло Костадинов —

11. Иван Виделов --

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов —
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Доклад с 6х.№ СОА25-ВК08-2516 / 14.02.2025 от Александър Иванов, вр. и.д. 
на район „Искър" относно: Предоставяне за безвъзмездно управление на 
новопостроения корпус към съществуваща детска градина №108 "Детско 
царство" - филиал, представляващ имот - публична общинска собственост, 
актуван с АОС № 2883 на СО - район "Искър". Откриване на нови шест групи за 153 
/сто петдесет и три/ деца, към които да се осигурят необходимите щатни 
бройки и бюджет, съобразени с броя на групите, съответстващ на държавните 
образователни стандарти за нормалното функциониране на детска градина 
№108 "Детско царство" - филиал

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следното изм. и доп. в проекта на 
решение съгласно становище с вх.№ ССА25-ВК08-2516-[1]/24.02.2025 г.:
1.1. В т. 1 след думите „за управление" да се добавят думите „по чл. 12, ал. 1 
от ЗОС на детска градина №108 „Детско царство".
1.2 Да се създаде нова т. 4, както следва:
„4. Възлага на кмета на Столична община да издаде заповед за откриване на 
самостоятелен обект - публична общинска собственост, предназначен за две 
яслени и четири градински групи към ДГ № 108 „Детско царство", район „Искър"." 
ПКфБ и ПКИСДТ ще се произнесат с отделно становище

Общо гласували:
В т.ч.: 8

За 8

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по доп. т. 4 от дневния ред:

1. Диян Стаматов За

2. Венци Стойчев За

3. Цветелина Симеонова - Заркин —

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков --

8. Гергин Борисов --

9. Еньо Савов 
______________________________ 1

За
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Заседанието

10. Ивайло Костадинов —
11. Иван Виделов За

12. Йордан Тодоров За

13. Стефан Спасов —

иччеопване на дневния ред.

Изготвил:/^
дончо лристеъ

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Венци Стойчев

(отс.)
Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Цветелина Симеонова - Заркин
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